
 

اثر نارنجک بر چهره کتیبه هخامنشی 
در همدان

تصویری در فضای مجازی و در بین دوستداران میراث 
کی از اصابت یک  فرهنگی همدان دست به دست شد که حا
بمب دستی به کتیبه های گنجنامه همدان و به جاماندن لکه 
سیاه حاصل از دود بر یکی از این کتیبه هاست. در همین راستا 
مدیر کل میراث فرهنگی استان همدان با بیان اینکه اثر بمب 
کسازی است، گفت: نگرانی وجود ندارد و تیم مرمت  در حال پا
در حال از بین بردن آثار باقی مانده از بمب دستی هستند که 
چیزی جز دود سیاه نیست. محسن معصوم علیزاده به تسنیم 
گفت: پیش از این چندین جلسه با شهرداری و فرمانداری 
همدان برای حفاظت از محوطه گنجنامه و کتیبه های چند هزار 
ساله تشکیل شده که در نهایت به برخی جمع بندی ها رسیده 
و به زودی اجرایی می شود. او در پاسخ به اینکه چرا هشدار به 
حفاظت از کتیبه گنجنامه به فراموشی سپرده شد نیز افزود: از 
همان بازه زمانی این مهم در دست پیگیری قرار دارد، اما چون 
محوطه گنجنامه و زمین آن در اختیار شهرداری است لازم است 

برخی تشریفات اداری طی شود.
او افزود: تله کابین گنجنامه متقاضی مدیریت فیزیکی از 
کرات انجام شده در دستور  محوطه گنجنامه است که با مذا
کار قرار گرفته، اما برای اجرایی شدن نیازمند هماهنگی بهتر و 
بیشتر بین فرمانداری، شهرداری و میراث فرهنگی در همدان 

هستیم.

 ثبت موسیقی فولکلور عاشیقی
 استان مرکزی 

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان مرکزی با بیان اینکه موسیقی فولکلور 
عاشیقی این استان در فهرست آثار ملی به ثبت رسید، گفت: 
موسیقی عاشیقی که موسیقی فولکلور ترکان ایران است و 
در مناطق متعددی از کشور رواج دارد، در این استان نیز از 
جایگاه قابل توجهی برخوردار است.حسین محمودی افزود: 
این موسیقی از حیث مواردی همانند تعدد شاعران ترکی سرا، 
داستان های عاشیقی بومی، نغمه های بومی و تعداد قابل 
توجه عاشیق ها، نوازندگان و سازندگان ساز چگور که ساز 
اصلی عاشیق های استان مرکزی است، در استان از جایگاه 

چشمگیری برخوردار هستند.

گلستان زیرساخت  های گردشگری ندارد
سالانه گردشگران زیادی از سراسر کشور به استان گلستان 
سفر می کنند و عمده این سفرها با توجه به تعطیلی ایام و شرایط 
آب و هوایی این استان در نوروز و تابستان انجام می شود که 
کمبود پارکینگ و سرویس بهداشتی در استان برای مسافران 

مشکل ایجاد می کند.
گرگان، مسئولان استانی هر چند آمار  گزارش ایلنا از  به 
دقیقی از تعداد مسافران ورودی به استان در طول سال 
ارائه نمی دهند اما طبق برآوردهای شان سالانه حدود ۲۰ 
میلیون مسافر از جاده های گلستان تردد می کنند. در کنار 
جذابیت های گردشگری تاریخی، طبیعی و تفریحی استان 
گرگان و  ، ساحل خلیج  گلستان از دامنه های سرسبز البرز
دریای خزر گرفته تا ترکمن صحرای زیبا با دشت های وسیع 
و آلاچیق های ترکمن، یکی از دلایلی اصلی تردد این حجم از 
مسافر در مسیر مشهدالرضا علیه السلام است. تا چند سال 
قبل که گلستان به شدت در زیرساخت های گردشگری با 
کمبود مواجه بود، از این استان فقط به عنوان معبر گردشگری 
یاد می شد نه مقصد و این استان با وجود کارهایی که صورت 
گرفته هنوز هم در زیرساخت های ابتدایی مورد نیاز گردشگری 
با ضعف های زیادی رو به رو است و امکانات و خدمات موجود 
کنون  پاسخگوی نیازهای مسافران نیست و مسئولان از هم ا
باید اقداماتی برای رفع این مشکلات در نظر بگیرند.استان 
گلستان قابلیت های گردشگری مانند تنوع اقلیمی و برخورداری 
از جلگه، دشت، کوهستان، دریا، پارک ملی گلستان، جزیره 
آشوراده، تالاب های بین المللی، آبشارها، پارک های جنگلی و... 
داراست.گرانی قیمت ها، عدم زیرساخت های مناسب جاده  ای، 
کز اقامت  کز پذیرایی، کمبود مرا رعایت نکردن بهداشت در مرا
و راهنما و... از جمله مشکلاتی است که مسافران عید نوروز به 

استان با آن مواجه می شوند.

گرانی خشکبار
ایران یکي از صادر کنندگان خشکبار به ویژه پسته به 
سایر کشورهاي جهان است. اما متاسفانه در کشوري که 
چنین محصولاتي به وفور یافت مي شود، مردم باید برای 
شب عید خود با قیمت بسیار گران اقدام به خرید محصولات 
خشکبار کنند و تعیین قیمت ها به انصاف فروشندگان و 
مناطق بستگي دارد. نقش تعزیرات حکومتي در این گونه 

موارد چیست؟
اسدی از تهران 

گرانی 
دیگر نمی دانم در مورد این کلمه چه بگویم . چون گرانی 
مانند یک تومور مغزی در زندگی مردم افتاده است که علاجی 
هم برای درمان آن نیست. از مسئولان تقاضا داریم که کاری 

برای درمان آن بیندیشند.
حمیدی از تهران

کرایه خانه
مستاجران از وضع گراني بیش از حد اجاره خانه در تهران 
در عذابند، رسیدگي به مشکل اقتصادي مستاجران ضروري 
است.در حال حاضر در جنوبی ترین نقطه شهر تهران 
حداقل باید سیصد میلیون پول داشته باشی تا بتوانی یک 
خانه کوچک را اجاره کنی؟! جوانان با این وضعیت چطور 

می توانند ازدواج کنند و تشکیل زندگی دهند.
کبری از تهران  ا

آرمان ملی: شاید این روزها و در یکی دو سال گذشته 
کشورمان بیش از هر زمان دیگری در تاریخ خود شاهد حضور 
اتباع بیگانه که در واقع همان افغان ها بوده؛ مهاجرانی که 
بعضا خیلی بهتر از مردم ایران زندگی کرده و از امکانات رفاهی 
بیشتری هم برخوردار شده اند. اتباع بیگانه ای که از شمار 
بالایی از امکانات استفاده می کنند و در مقابل از پرداخت هر 
گونه مالیاتی معافند و چنانچه مخل امنیت و آسایش شهر و 
شهروندان شوند، به دلیل نداشتن اسناد و مدارک هویتی 
به ویژه برای افرادی که قاچاقی ورود کرده اند، پیگیری لازم و 
کافی و دقیق نمی تواند صورت بگیرد. اما این مهاجران که در 
مواردی هم در کشور منجر به درگیری های منتهی به قتل هم 
شده اند، دست خالی نیامده اند. افغانستان که در تولید مواد 
مخدر شهره و سابقه جهانی دارد، دست به کار مواد مخدر 
کنون به مدد حضور  ، ا صنعتی شده و این مواد کشنده و زیانبار
بیشتر مهاجرانش خیلی بیشتر از گذشته وارد ایران می شود.

ما نه تنها در حجم ورود مواد از افغانستان تغییر محسوسی 
نداشتیم بلکه از سوی دیگر در حجم ورود متامفتامین نیز 
شاهد افزایش به طور میانگین ٢٠ درصدی در سال بودیم؛ این 
جملات را اسکندر مومنی، دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر 
کشورمان در جریان سفر به وین برای شرکت در نشست 
مقامات بلندپایه شصت و هفتمین کمیسیون مبارزه با مواد 
مخدر در دیدار با جلال توفیق، رئیس هیأت بین المللی کنترل 
ح کرده. مومنی همچنین از جرم زدایی و  ، مطر مواد مخدر
قانونی سازی مصرف موادمخدر از سوی برخی کشورها به 

شدت انتقاد کرده است.

ود مواد مخدر از افغانستان به ایران بیشتر     حجم ور
شده

، گفته  از کاهش کشت و   دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر
تولید مواد افیونی در افغانستان استقبال می کنیم. در گزارشی 
که ایلنا از سفر او به وین تهیه کرده از زبان او تایید شده که 
»به گواه آمار از میزان کشفیات موادمخدر از سوی جمهوری 
اسلامی ایران، نه تنها در حجم ورود مواد از افغانستان 

تغییر محسوسی نداشتیم بلکه از سوی دیگر در حجم ورود 
متامفتامین نیز شاهد افزایش به طور میانگین ٢٠ درصدی 

در سال بودیم.«
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر پیش تر هم در گفت وگو با 
ایسنا اعلام کرده بود که احتمال کاهش ورود مخدرهای سنتی 
به ایران در صورت اتمام مخدرهای انبارهای افغانستان 

امکان پذیر است. 
اسکندر مؤمنی در  این  گفت وگو هم به افزایش تولید و 
ورود مواد مخدر صنعتی از سوی افغانستان اشاره کرده و 
گفته بود: این افزایش و کاهش را به صورت نوسان طی سال ها 
داشته ایم؛ سال ۲۰۲۳ حدود ۱۷درصد شاهد کاهش تولید 
مواد مخدر سنتی بودیم اما از سوی دیگر شاهد افزایش تولید 

مواد مخدر صنعتی به ویژه متامفتامین و شیشه هستیم.
سردارمومنی درخصوص ادعای کاهش بیش از ۹۰درصدی 
تولید مواد مخدر در افغانستان،  توضیح داده بود: مقامات 
کره اظهار کردند تولید  طالبان که به ایران آمده بودند در مذا
و کشت کاهش پیدا کرده و موادمخدر در انبارهاست و با به 
اتمام رسیدن انبارها، شاید ورود مواد مخدر به میزان ۹۰درصد 

کاهش یابد.
او گفته بود که »ما اعلام کردیم بدون تردید، ایران از هر 
اقدامی که به کاهش کشت و تولید مواد مخدر در افغانستان 
کمکی هم در این زمینه  بینجامد، استقبال می کند و هر 
انجام می دهد، اما هنوز ما نشانه های این کاهش را در ایران 
مشاهده نکرده ایم، به گونه ای که نه ورود و نه کشفیات مواد 

مخدر موید این موضوع نیست.«
کید بر اینکه شاهد  دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر با تا
افزایش تولید و ورود مواد مخدر صنعتی از سوی افغانستان 
کید کرده بود که »در سال جاری نیز براساس آمار  هستیم، تا
۱۰ ماهه، شاهد افزایش کشف حدود ۲۰ درصدی مواد مخدر 

صنعتی به ویژه متامفتامین و شیشه هستیم.«
به گفته مومنی: نباید اینگونه باشد که مواد مخدر سنتی 
کاهش یابد و از سوی دیگر موادصنعتی افزایش پیدا کند؛ 
مبارزه با مواد مخدر در داخل افغانستان باید درخصوص 

همه انواع مواد مخدر باشد. از همین رو تمرکز ما باید در حوزه 
پیشگیری باشد.

با این همه و با وجود هشدارهایی که برخی مسئولان از 
 ، جمله سردار مومنی، دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر
در زمینه ورود مواد مخدر از افغانستان به ایران می دهند و 
راهکارهایی که در این زمینه ارائه می دهند، و با وجود تمامی 
دردسرها بنا بر وظیفه انسانی مسئولان چنین معضل هایی را 
مورد اهمیت قرار نداده و در کار درمان و افزایش خدمات به 

ویژه در حوزه بیمه و درمان به اتباع بیگانه هستند. 
کز  علاوه بر افزایش حضور افغان ها در بیمارستان ها و مرا
درمانی در شمار بالایی که به راحتی قابل مشاهده است، 
چندی پیش، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
هم گفت: این دانشگاه از سال گذشته تا کنون یک هزار و 
۵۰۰ میلیارد ریال برای ارائه خدمات درمانی به اتباع بیگانه 

شناسه دار و بی شناسه هزینه کرده است.
از سوی دیگر  روز گذشته خبر انعقاد تفاهمنامه پوشش 
بیمه پایه درمانی برای پناهندگان و اتباع خارجی دارای سند 
اقامتی با حضور مدیر عامل سازمان بیمه سلامت ایران و 
رئیس سازمان ملی مهاجرت و برخی مدیران این دو سازمان 
منعقد شد. محمدمهدی ناصحی، مدیرعامل سازمان بیمه 
سلامت ایران در آیین امضای این تفاهمنامه گفت: بیمه 
اتباع خارجی اقدام مهمی بوده و باید ساماندهی شود، 
بحث سلامت اتباع با همت سازمان های بیمه سلامت و ملی 
مهاجرت در شرایط مناسبی قرار گرفته و باید به این مساله 

نیز توجه شود.
او اظهار امیدواری کرد که با کمک ۲ سازمان بتوانیم این 

موضوع  را به درستی و در زمان کوتاهی اجرایی کنیم.
بنابر اعلام سازمان بیمه سلامت ایران، عبدالله مبینی، 
رئیس سازمان ملی مهاجرت نیز در آیین این تفاهم نامه 
گفت: بیمه اتباع مجاز بسیار مهم بوده و بسیاری از این افراد 
در کشور مبدا به دلیل فقر و آسیب های اجتماعی شرایط 
مناسبی ندارند. ما باید در جهت امنیت سلامت کشور برای 

اتباع خارجی مجاز نیز اقداماتی را انجام دهیم.
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

ورود مواد مخدر صنعتی به ایران شدت گرفته است

سوغات شوم همسایه شرقی

کمبود اتوبوس بیداد می کند
مهدی علیزاده، مدیرعامل شرکت واحد 
اتوبوسرانی با بیان اینکه کمبود اتوبوس در 
سطح کشور بیداد می کند، گفت: همه بر این 
امر واقف هستند که باید از تولید داخل حمایت 
کنند، اما از کیفیت پایین تولید کنندگان داخلی 
گله مند هستند. باتوجه به اینکه بیش از ۱۳۰۰ 
کشور با تولیدکنندگان  شهرداری در سطح 
داخلی قرارداد می بندند، این خطوط تولید 
کنونی کفاف این را نمی دهد تا اتوبوس نو در 
اختیار همه متقاضیان قرار بگیرد. به گزارش 
شهر، با بیان اینکه توزیع شرکت های داخلی به 
میزانی نیست که به این حجم از شهرداری ها 
گر حتی  خدمت رسانی کنند، خاطرنشان کرد: ا
مشکل تولید و تامین اتوبوس ها حل شود، 
مشکل کمبود راننده سد راهمان قرار می گیرد. 
در کشور از جهت راننده پایه یک کمبود داریم 
و این یک صبغه تاریخی دارد. راننده هایی 
که در حوزه شهری کار می کنند، سختی های 
خاص خود را دارند؛ بنابراین جذابیت فعالیت 
در اتوبوس های درون شهری برای دارندگان 
گواهینامه پایه یک کم است.  علیزاده ادامه داد: 
روال اخذ گواهینامه پایه یک بسیار طولانی 
است یعنی مراحل دریافت این گواهینامه از 
۳ ماه تا یک سال طول می کشد. بنابراین ما به 
دنبال تسهیل این روند هستیم. دو کار برای 
این مسئله می توان انجام داد. اولین کار این 
است که کارت شهری که چه قبل انقلاب چه در 
دهه ۸۰ وجود داشت را با مصوبه هیات وزیران 
فعال کنیم. امیدواریم که پلیس راهور هم در 
این زمینه به ما کمک کند تا کارت شهری را برای 
افرادی که گواهینامه پایه دو دارند )با شرایط، 
آموزش ها و محدودیت های خاص(، مجددا 
فعال کنیم.  مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی 
عنوان کرد: دومین کار این است که فرایند اخذ 
گواهینامه پایه یک را با کمک پلیس کوتاه کنیم. 
طبق دستور فرمانده فراجا و تفاهمی که طی 
روزهای آینده منعقد خواهد شد، این فرایند قرار 
است که کوتاه بشود و این را به سایر کلانشهرها 

تسری خواهیم داد.

تخفیف عوارض ساختمان های سبز
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون سلامت، 
محیط  زیست و خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر تهران در گفت وگو با ایلنا درباره جزئیات 
در  است  قرار  که   » سبز »ساختمان  لایحه 
هفته های ابتدایی سال آینده به شورای شهر 
ارائه شود، توضیح داد: احداث ساختمان های 
حوزه  در  مترقی  موضوعات  از  یکی  سبز 
کشورهای  در  که  است  ساختمان سازی 
توسعه یافته جهان پیگیری می شود. بر این 
اساس، شورا و شهرداری تهران با همکاری یک 
کمیته فنی و تخصصی ذی ربط، لایحه ای را 
برای ترویج احداث این گونه ساختمان ها در 
پایتخت تدوین کرده که به زودی قرار است در 
ح شود و در صورت تصویب،  صحن شورا مطر
دستورالعمل مربوط به آن نیز توسط شهرداری 
تدوین و ابلاغ خواهد شد. او افزود: در لایحه 
، معیارها، استانداردها و ضوابط فنی و  مذکور
اجرایی مشخصی برای احداث ساختمان های 
سبز پیش بینی شده است که از جمله آن ها 
می توان به معماری پایدار، بهینه سازی مصرف 
 ، انرژی، استفاده از انرژی  های تجدیدپذیر
کاهش تولید و تفکیک پسماند، حفظ و توسعه 
فضای سبز و نگهداری درختان، مدیریت 
و بازچرخانی آب، استفاده از آب باران و... 

اشاره کرد. 

مدیرعامل متروی تهران قصد 
مهاجرت ندارد!

مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران 
و حومه می گوید خود و خانواده اش قصد و 
گزارش ایسنا، مسعود  مهاجرت ندارند. به 
کنش به انتشار اخبار روزهای  درستی در وا
، گفت: نه تنها خودم، بلکه خانواده ام نیز  اخیر
هیچ گونه قصد و اراده ای برای مهاجرت نداشته 
ح شده زاییده  و نداریم. این موضوعات مطر
مغز افرادی است که احتمالاً قصد برهم زدن 
آرامش شرکت بهره برداری را در این ایام سال 
دارند. مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی 
تهران و حومه ادامه داد: من و همکارانم به این 
موضوعات هیچ اهمیتی نمی دهیم و در کنار 
هم تلاش می کنیم خدمات رسانی در متروی 
تهران در ایام پایانی سال برای مردم به بهترین 
شکل ممکن و همراه با آرامش باشد. او گفت: 
متأسفانه اتفاقات و خرابی های اخیر گاهی 
کام مردم را تلخ کرده است. ما تلاش می کنیم 
را  با همت همکاران برخی عقب ماندگی ها 

جبران کنیم. 

ایران »بارانی« می شود
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
بارشی  سامانه  گفت:  هوا  وضع  مخاطرات 
جدیدی از روز جمعه )۲۵ اسفند( از سمت غرب 
وارد کشور می شود و تا روز یکشنبه )۲۷ اسفند( 
سبب بارش باران در برخی نقاط کشور می شود. 
صادق ضیاییان در گفت وگو با ایسنا، براساس 
تحلیل آخرین نقشه های پیش یابی هواشناسی 
کثر مناطق  اظهارکرد: طی ۲۴ ساعت آینده در ا
کشور جوی آرام همراه با افزایش نسبی دما 
کم خواهد بود. همچنین طی این مدت در  حا
شهرهای صنعتی تهران، البرز و اصفهان افزایش 
آلاینده های جوی و کاهش کیفیت هوا به ویژه 

در ساعات صبح پیش بینی می شود.

کز درمانی در تعطیلات نوروز از سوی وزارت بهداشت؛  نحوه فعالیت مرا

بیمارستان ها در نوروز فعالند و کمبود دارو نداریم
سال نو که برای خیلی از هموطنان با واژه 
استراحت و تعطیلی و مسافرت همراه است 
اما این موضوع برای کادر درمان همانند 
برخی از مشاغل امدادی و خبری و... از معنا 
تهی می شود؛ چرا که آنها همچون گذشته 
گزارش  به  می پردازند.  خدمات  ارائه  به 
ایسنا، در ایام نوروز بسیاری از مطب ها و 
کلینیک های خصوصی تعطیل هستند و 
اورژانس بیمارستان ها در غالب اوقات به تنها 
مرجع مردم برای دریافت خدمات بالینی و 
سلامت تبدیل می شوند. وزارت بهداشت 
همه ساله با اجرای طرح های مختلف نوروزی 
با استفاده از ظرفیت دانشگاه های علوم 
پزشکی سعی بر ارائه بهترین خدمات به 
کز  بیماران در بیمارستان های دولتی و مرا
ح  درمانی در سراسر کشور دارد. امسال طر
سلامت نوروزی وزارت بهداشت از ساعت ۸ 
صبح روز ۲۴ اسفند ماه آغاز شد و تا ساعت ۸ 
صبح روز شنبه ۱۸ فروردین ماه سال جدید 

نیز ادامه دارد.
کز درمانی در آماده باش  اورژانس و مرا
نوروزی هستند و آنطور که وزیر بهداشت 
تمام  در  متخصص  پزشکان  می گوید: 
اساس  بر  و  دارند  حضور  بیمارستان ها 
بخشنامه ابلاغ شده از سوی وزارت بهداشت، 
حضور متخصصان در رشته های مختلف در 
کید است تا خدمات  بیمارستان ها مورد تا
مطلوب درمانی به بیماران ارائه شود. وزیر 

بهداشت این اطمینان خاطر را داد که برای 
ایام نوروز از نظر تأمین داروهای اورژانس، 
وضعیت  و...  خونی  فرآورده های  و  سرم 
مناسبی داریم و ذخایر دارویی نیز به میزان 
رئیس  واعظی،  دارد.حسن  وجود  کافی 
مرکز مدیریت بیمارستانی و تعالی خدمات 
ح  بالینی وزارت بهداشت در خصوص طر
سلامت نوروزی درباره فعالیت بیمارستان ها 
گفت: ستاد طرح سلامت نوروزی دانشگاه با 
مدیریت رئیس دانشگاه و با حضور معاونان 
بهداشت، درمان، توسعه و غذا و دارو جهت 
کز  پایش و نظارت بر کیفیت ارائه خدمات مرا
درمانی و بیمارستان های کشور و ارائه خدمت 
مؤثر و بهنگام تشکیل خواهد شد. به گفته 
واعظی، تیم های ویژه ارزیابی طرح سلامت 
نوروزی در ستاد دانشگاه ها تشکیل شده و 
کز بهداشتی  بازدیدهای میدانی و روزانه از مرا
درمانی و بیمارستان های انجام می شود. بر 
اساس دستورالعمل ابلاغی معاونت درمان 
در  بستری  بخش های  تعطیلی  هرگونه 
تعطیلات نوروزی، ممنوع است.رئیس مرکز 
مدیریت بیمارستانی و تعالی خدمات بالینی 
درباره فعالیت متخصصان اورژانس در طرح 
طب  متخصصان  گفت:  نوروزی  سلامت 
اورژانس، بیهوشی و سایر متخصصان مقیم، 
دانشگاهی،  عمومی  بیمارستان های  در 
مطابق برنامه شیفت کاری باید در مرکز باید 
حضور یابند. همچنین حضور و یا دسترسی 

سریع به متخصصان سایر رشته ها تخصصی 
از جمله داخلی، زنان، اطفال و جراحی 
کید است.بنابر اعلام مسئولان  عمومی مورد تا
وزارت بهداشت، به منظور جلوگیری از تاخیر 
کز شیمی درمانی  در روند درمان بیماران مرا
کز دولتی شیمی درمانی و  و پرتودرمانی، مرا
پرتودرمانی در تعطیلات نوروزی آماده ارائه 
خدمات به بیماران هستند و همچنین یک 
کز  سوم از تخت های درمانی سرپایی مرا
شیمی درمانی خصوصی به بیماران خدمات 

ارائه می دهند.
همچنین  نوروزی  سلامت  ح  طر در 
تسهیلاتی برای بیماران خاص و صعب العلاج 
در نظر گرفته شده؛ به طوری که به گفته دکتر 
علیرضایی - رئیس مرکز مدیریت پیوند و 
درمان بیماری های وزارت بهداشت امکان 
ارائه خدمات بهینه به بیماران صعب العلاج 
توسط  مرتبط  کلینیک های  در  خاص  و 
دانشگاه های علوم پزشکی در طرح سلامت 

نوروزی فراهم شده است.

   نظارت بر رستوران های بین شهری و 
کز اقامتی  مرا

علاوه بر کادر درمان، کارشناسان و بازرسان 
بهداشتی نیز در ایام تعطیلات نوروزی در 
آماده باش هستند و به منظور پیشگیری از 
کن اقامتی،  بروز بیماری ها و مسمومیت ها اما
کز تهیه، عرضه و توزیع  تفریحی و همچنین مرا

مواد غذایی زیر ذره بین بازرسان بهداشت 
قرار می گیرند. البته کارشناسان و بازرسان 
بهداشتی از اوایل اسفند و قبل از آنکه بازار 
شب عید داغ شود، فعالیت خود را آغاز کرده 
کز  بودند و  در قالب تیم های سیار به مرا
غذایی و اقامتی و... سرکشی کرده و بر اصول 

بهداشتی نظارت کامل دارند.
آنطور که معاون مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت می گوید: در تعطیلات نوروزی 
کز  رستوران های بین راهی، تفرجگاه ها، مرا
کز سیاحتی  تهیه و توزیع مواد غذایی، مرا
و غیره از لحاظ امور بهداشتی مورد نظارت 
قرار می گیرند و در صورت مشاهده تخلف، 
موارد را متذکر شده و در غیر این صورت واحد 
مربوطه پلمب و به مراجع قضایی معرفی 
می شوند در مجموع بازرسان و کارشناسان 
بهداشت محیط وزارت بهداشت در تعامل 
با دستگاه های مختلف سعی دارند خدمات 
مطلوبی را از لحاظ بهداشت و ایمنی به 

مسافران نوروزی ارائه دهند.
گرچه چراغ بیمارستان ها در نوروز روشن  ا
هست و در آماده باش شیفت نوروزی قرار 
دارند اما انتظار می رود هموطنان با رعایت 
اصول ایمنی و نکات بهداشتی و پرهیز از 
،  علاوه بر حفظ سلامتی  رفتارهای پرخطر
خود ، تلاش کنند تا فشار کاری کادر درمان 
مضاعف نشود و در ابتدای سال خستگی بر 

تن شان سنگینی نکند.

: شاهد افزایش تولید  دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر

مواد مخدر صنعتی به ویژه متامفتامین و شیشه هستیم

ورود متامفتامین از افغانستان به ایران ٢٠ درصد 

افزایش داشته است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
ابدا سبد کالری معیشت کارگران دستکاری 
نشده است و هر نظری که انستیتو تغدیه 
کرد(، مشخص  که قانون گذار مشخص  (
کند »علی رأسی و عینی« است. سید صولت 
مرتضوی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که 
برخی از نمایندگان مجلس عنوان کرده اند 
۲۵ میلیون  کارگران  معیشتی  سبد  کف 
تومان است و تعیین دستمزد باید با توجه 

به این امر صورت گیرد، گفت: مصوبه ای در 
این خصوص وجود دارد؟ من چنین خبری 
ندارم امکان دارد در این خصوص کسی 
اظهارنظری کرده باشد، در کشور ما یکی از 
محاسن این است که اظهار نظر آزاد است و 
هر کسی می تواند اظهارنظر کند، اظهارنظر 
ک عمل نیست  یک نماینده یا یک فرد ملا
گر مجلس قانونی را تصویب کرده باشد،  ا
حتما ما روی چشم مان قرار می دهیم. 

کار و رفاه اجتماعی درباره  وزیر تعاون، 
که برای تعیین میزان سبد معیشت  این 
کارگران چه اقداماتی صورت گرفته است، 
کید کرد: قانون گذار گفته است انستیتو  تا
که  کند هر نظری را  تغدیه باید مشخص 
که قانون گذار مشخص  انستیتو تغدیه )
کرده(، مشخص کند »علی رأسی و عینی« 
است. وی در خصوص این که گفته شده 
است در بررسی کالری سبد معیشت کارگران 

عنوان  است،  گرفته  صورت  دستکاری 
کرد: ابدا دستکاری نشده است، ببینید 
مرجع این کار مشخص است که انستیتو 
کرد:  خاطرنشان  است.مرتضوی  تغدیه 
در انستیتو تغدیه آدم های صاحب نظر 
می نشینند  دارند،  دانشمند حضور  و 
بررسی می کنند و بعد اعلام نظر می کنند 
ک عمل  کنند، ملا که اعلام  و آن چیزی 

خواهد بود.

مرتضوی:سبد معیشت کارگران دستکاری نشده است


